
Bestyrelsesmøde den 04-02-2025 
 

Kl. 17-19 i vuggestuen 
 
 

1) Evaluering af julen 
Børnehaven: 
Gode tilbagemeldinger i forhold til bål og julekugler. Dejligt med julepynt og nissehuer til 
personalebilleder.  
 
Meget flotte julegaver fra børn til forældre.  
 
Gode ture til Boldrup Museum og nissejagt på museet i Aars. Og en dejlig dag for børnene 
i Rønbjerg. 
 
Turen i kirke var lidt langtrukken. Ellers godt. De korter det lidt ned næste gang. Vi vil have 
risengrød lagt ind efter kirketuren næste gang. 
 
Pakkespil i december er en god øvelse. Lidt svært for nogle at vente på deres navn.  
 
Vuggestuen: 
Jul fejres meget hjemme i vuggestuen, men små ture for at kigge på nisser. Derudover tur 
i kirken. Julemusen var på besøg hver dag. Vi havde julesange, julebag og julehistorier. 
Fokus på det tætte og nære.  
 
Julefrokost hjemme i vuggestuen med pyntede borde. 
 
Julegaver er lavet til forældrene. Der har ikke været respons. 
  
 
2) Evaluering af julefest 
Gode tilbagemeldinger fra børnehaven mht. bål og julekugler. Lidt rod i information om 
slutning af festen. Nogle var udenfor ved julemanden og andre vidste ikke hvornår det 
sluttede. Vi skal huske fremover at der er svin i vingummi. Vi tænker chokolade til næste 
år. Vi vil prøve at holde fast i at Lucia-dagen er sammen med julefesten. 
 
Vuggestuens personale ønskede mere personale i slutningen af festen. Glade for 
julekuglerne. Lucia-optoget var et hit for de små. 
 
 
3) Overordnet princip for forældrebetalte aktiviteter. 
Vi har tilføjet lidt tekst omkring at økonomisk trængte forældre kan komme til ledelsen og 
bede om støtte, så vi ikke sætter forældre i forlegenhed. Forældrebestyrelsen betaler. 
 
 
4) Ansøgning om at komme til at hedde vuggestue i stedet for Satellitten. 
Forældrebestyrelsen skal sende ansøgning til Anders Norup. Vuggestuen skal hedde 
Vuggestuen Troldehøj fremover. Lotte skriver en mail. 



5) Overordnet princip for digitaliseringsstrategien 
Nye undersøgelser viser at børn i dagtilbud ikke skal placeres foran skærm alene, kun 
som pædagogisk aktivitet.  
 
Små børn under 2 år må kun høre musik i dagtilbud. 
 
Der er flere institutioner i Vesthimmerland der har haft en del skærm. Vi har dog ikke 
nogen problemer i hverken vuggestuen eller børnehaven men der skal formuleres et 
princip. 
 
Joan og Anni laver et udkast, som godkendes efter vinterferien. 
 
 
6) Nyt fra bestyrelsen 
Ikke noget fra forældre. 
 
 
7) Nyt fra institutionen 
2026 plan (2022-2026): Vi har arbejdet med nogle skal-indsatser og der er arbejdet 
koncentreret med alle underpunkter. Bortset fra sundhed og bevægelse i folkeskolen - den 
har vi som en kan-opgave, fordi vi er DGI og tænker bevægelse ind i vore aktiviteter hver 
dag. På mødet blev der udleveret en skriftlig uddybende forklaring på hvordan der er 
arbejdet med punkterne. 
 

• Kvalitet i dagtilbud 

• Inkluderende læringsfællesskaber i dagtilbud 

• Sprog og literacy 0-16 år 

• Matematik 0-16 år 

• Styrket indsats overfor flerkulturelle 

• Sundhed og bevægelse i folkeskolen 
 
I 2030 planen bliver der fokus på sprog fordi der generelt er problemer i indskole ift 
sprogforståelse og ordproduktion mm. Vi skal have fokus helt fra vuggestuen. 
 
 
8) Budgettet 
Budget 2025: Vi får overflyttet 500.000 kr. fra 2024. De er ikke kommet endnu. Vi skal 
gerne have flere børn – især i vuggestuen. 
 
Der skal omstruktureres i børnehaven og der vil kun være 2 stuer fra maj. Så længe 
børnetallet ikke stiger, er det nødvendigt. Hvis der kommer 6 børn mere, bibeholdes 
nuværende struktur. Som det er planlagt indtil videre: 1. maj: Elverstuen nedlægges. 
Troldestuen har kun 8 børn og de deles i to. Anni med sine 4 bliver på Troldestuen 
sammen med børnene fra Elverstuen og Dorthe flytter på Alfestuen med sine 4 børn. 
 
På pædagogisk dag blev der også talt om hvordan der reklameres bedre for Troldehøjen. 
Der laves profil på instagram og der er bestilt labels til cykler og T-shirts med logoer. 
 



9) Stærke inkluderende fællesskaber – se videoer fra Vesthimmerland 
To videoer fremvist under mødet. 
 
Link til film om Stærke og inkluderende fællesskaber: 
https://drive.google.com/file/d/10v-OdL-
g6SVLMTFTJG4QQbyioM2Xjavo/view?usp=sharing 
 
Link til film om visitationsprocessen i dagtilbud: 
https://drive.google.com/file/d/1BISjIDFmPU1QHSzMr6X09cQtijJBxKJb/view?usp=sharing 
 
Pædagogisk dag med ny viden. Det virker som noget stort, men det er ikke så slemt. Flere 
cases og eksempler. Det var en rigtig god dag.  
 
2 pædagoger på uddannelse i stærke inkluderende fællesskaber – færdige til sommer. 
Samarbejde med IDCP-2, som er færdige. Ledelsen er også afsted på kurser. Diverse 
temaaftener deltager vi i. 
 
Mellemformer bliver også en del af det. Vi har ikke været på kurser endnu. 
 
Vi tager det stille og roligt og er i begynderstadiet. En spændende proces, men ting tager 
tid. Anders Norup har meldt ud at pr. 01-08-2025 skal det køre.  
 
 
10) Høringssvar til vedtægter for forældrebestyrelsen 
Vi vil svare som mange andre, da der ikke er ændringer til vuggestue eller børnehave. Vi 
svarer ”godkendt herfra”. Anni sender det afsted. 
 
 
11) Evt. 
Vi vil gerne bidrage med nogle penge til vuggestuens sommerfest, fordi børnehaven får et 
beløb til skolebørnenes afslutning.  
 
Bøn fra en forælder om at der lægges billeder ind en gang om dagen i stedet for hele 
dagen. Aula-appen driller dog. Vi vil på ingen måde undvære billederne. Vi blev enige om 
at det forsøges at der laves flere albums i stedet. 
 
Mathildes far vil komme på besøg med ambulance.  
 
Anders har måske haft held med at få nogen fra vuggestuen til at melde sig til bestyrelsen. 
 
Vi vil godt have et indslag med i Kimbrerfestens optog for at reklamere for vores institution. 
Vi tager det op på næste bestyrelsesmøde. 
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